

မြန်မာစာ (Written Burmese) နှင့် မြန်မာစကား (Spoken Burmese)

မြန်မာဘာသာ (Burmese language) မှာ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရုံးသုံးဘာသာ ဖြစ်သည်။
ယခုအခါတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံများသို့ စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များ၊ နိုင်ငံရေး ဒုက္ခသည်များ အဖြစ်
ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင် သူများ ပေါများလာခြင်းနှင့် ထိုနိုင်ငံများမှ တစ်ဆင့် တတိယ နိုင်ငံများ
သို့ကူးပြောင်းသွားကြသော ဒုက္ခသည်များ ပေါများလာခြင်းကြောင့် ထိုင်းနိုင်ငံ၊ တရုတ်နိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့်
အမေရိကန်၊ ဗြိတိန်၊ ကနေဒါ၊ ဩစတေးလျ၊ နှင့် ဥရောပ နိုင်ငံ အချို့တွင်လည်း မြန်မာစကား ပြောသူတွေ
များစွာ ရောက်ရှိပြန် နှံ့နေပြီ ဖြစ်သည်။

မြန်မာဘာသာကို လေ့လာရာတွင် မြန်မာစာ (Written Burmese) နှင့် မြန်မာစကား (Spoken Burmese)
ဟူ၍ ခွဲခြားလေ့လာရန် လိုအပ်သည်။ အခြားသော ဘာသာများတွင်လည်း စကားနှင့် စာကွဲပြားမှု
တွေ့နေပါလိမ့်မည်။ သို့သော်မြန်မာတို့က စကားပြောရာတွင် နားလည်လွယ်စေရန် ဦးစားပေး၍
လည်းကောင်း၊ စာရေးသောအခါ လေးနက်မှု ရှိစေရန်လည်းကောင်း ဦးစားပေးလွန်းသောကြောင့်
မြန်မာစာနှင့် မြန်မာစကားတို့ ၏ ကွဲပြားမှုမှာ ကြီးမားလွန်းသည်။ ထို့ကြောင့် သေခြာလေ့လာမှု မရှိပါက
စကားကောင်းစွာ ပြောတတ်သော်လည်း စာမတတ်၊ စာကောင်းစွာ ဖတ်တတ်သော်လည်း စကားမတတ်
ဆိုတာ မျိုးနှင့် ကြုံတွေ့ရနိုင်သည်။

ဥပမာ အားဖြင့် ဥပဒေတစ်ခုကြောင်း ပြောလိုသည်။
မြန်မာစာဟန်ဖြင့် ထိုပစ္စည်းများအား ကိုယ်တိုင် သုံးစွဲ လျှင်ဖြစ်စေ၊ လက်ဝယ်တွင်ထားရှိလျှင်ဖြစ်စေ၊
ရောင်းဝယ်ဖောက်ကား လျှင်ဖြစ်စေ ထောင်ဒဏ် ၁ နှစ်မှ ၅ နှစ်ထိ ချမှတ်နိုင်သည်။
မြန်မာစကားဟန် အဲဒီပစ္စည်းတွေကို သုံးရင်၊ လက်ထဲမှာတွေ့ရင်၊ ရောင်းရင်၊ ဝယ်ရင် ထောင်ဒဏ် ၁
နှစ်ကနေ ၅ နှစ်ထိ ချလိုရတယ်။
တရားဥပဒေ ပြဌာန်းသတ်မှတ်ရာတွင် မြန်မာစာဟန်ကို သုံးစွဲလေ့ရှိပြီး၊ တရားဥပဒေကို ပြည်သူတွေ
နားလည်စေရန် ရှင်းပြသည့် အခါတွင် မြန်မာစကား ဟန်ကိုသာ သုံးတတ်ကြသည်။ ဖော်ပြပါ ဥပမာကို
ကြည့်ခြင်းဖြင့် မြန်မာစာနှင့် မြန်မာစကားတို့၏ ကွဲပြားမှုမှာ မြန်မာစကားကို နိုင်ငံခြားဘာသာ
စကားအဖြစ်လေ့လာ လိုသူများ တွက်တော့ ပြဿနာ တစ်ခုဖြစ်နေလိမ့်မည် ဖြစ်သည်။ မြန်မာလူမျိုးများနှင့်
စကားကောင်းကောင်း စကားပြောတတ်တိုင်း မြန်မာစာ ကောင်းကောင်းဖတ်နိုင် လိမ့်မည်မဟုတ်။
ထို့နည်းတူ မြန်မာစာကို ကောင်းကောင်း ဖတ်တတ်တိုင်းလည်း မြန်မာလူမျိုးများနှင့်
စကားကောင်းကောင်းပြောတတ်ချင်မှ ပြောတတ်မည်ဖြစ်သည်။

အခု ဖော်ပြခဲ့သော ဟန် ၂ မျိုးစလုံးမှာ မြန်မာလူမျိုး များကြားတွင် အလွန်တွင်ကျယ်စွာ
အသုံးပြုလျက်ရှိသည်။ ပေးစာ များရေးသားရာတွင် ရုံးစာများဖြစ်ပါက စာဟန်ကို အသုံးပြုကြပြီး၊
မိဘ၊ ညီအကို မောင်နှမ၊ စသည့် အသိမိတ်ဆွေ သူငယ်ချင်းတို့ ထံသို့ ရေးသော ပေးစာများကိုတော့
စကားဟန်ဖြင့် ရေးတတ်ကြသည်။

သို့ပါ၍ မြန်မာဘာသာ လေ့လာသူတို့မှာ မြန်မာစာ မြန်မာစကား ၂ မျိုးကို သေခြာစွာ ခွဲခြားလေ့လာ
သင့်ပါသည်။